

**PAMAKEAN MODÉL DISCOVERY LEARNING PIKEUN
NGARONJATKEUN HASIL DIAJAR SISWA DINA SUBTEMA
KEBERSAMAAN DALAM KEBERAGAMAN**

*(Panalungtikan Tindakan Kelas di Kelas IV SDN 130 Batununggal Sekelimus
Kacamatan Bandung Kidul)*

*Dea Rizki Nur Devianti
145060115*

ABSTRAK

Panalungtikan ieu boga tujuan pikeun ngaronjatkeun hasil pangajaran siswa ku dipakena modél Discovery Learning di subtema kebersamaan dalam keberagaman. Panalungtikan ieu dilakukeun di kelas opat SDN 130 Batununggal Sekelimus ku Jumlah 26 siswa nu diwangun ku 12 lalaki jeung 14 awéwé. Kasang tukang panalungtikan ieu ku kinerja awon pangajaran murid. Alat panalungtikan anu digunakeun nyaeta tes hasil diajar nu diwangun ku kognitif, afektif, jeung psikomotor, kaasup pretést jeung lambar posttest, sareng lambar kaahlian. Ngolah jeung pangumpulan data dumasar kana data anu tos ditangtukeun dina alat panalungtikan. Ngagunakeun modél Discovery Learning tiasa ningkatkeun hasil diajar murid dina unggal siklusna. Ulukan ieu dipigawé 3 siklus anu unggal siklus diwangun ku dua pembelajaran. Hasilna dicandak ti ulukan ieu dina siklus rencana pangajaran (RPP) siklus I perséntase 66%, siklus II 76%, anu siklus III 87%. Saterusna, data palaksanaan pangajaran siklus I perséntase 68%, siklus II 75%, anu siklus III 87%. Nilai hasil pembelajaran dina siklus kognitif siklus I perséntase 35%, siklus II 61%, anu siklus III 85%. Hasil dina daweuung peduli siklus I perséntase 63%, siklus II 71%, anu siklus III 82%. Dina daweuung santun siklus I perséntase 57%, siklus II 71%, anu siklus III 85%. Nilai kaahlian siklus I perséntase 35%, siklus II 69%, anu siklus III 85%. Dumasar hasil ieu bisa disimpulkan yén pelaksanaan tina model Discovery Learning bisa ngaronjatkeun hasil pembelajaran siswa dina subtema kebersamaan dina kabersihan di kelas IV A SDN 130 Batununggal Sekelimus. Ieu bisa dibuktikeun ku hasil pembelajaran murid ngaronjatkeun dina unggal siklusna. Ku kituna, pamakéan pembelajaran model Discovery Learning bisa dipaké salaku salah sahiji model pembelajaran pikeun dilaksanakeun dina pangajaran tematik.

Kecap pamageuh: Model Discovery Learning, hasil diajar